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PROTOKÓŁ Nr II/11  
z obrad VI sesji Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 

z dnia 31 marca 2011 roku 
 
 

VI sesja Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim zwołana przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Adama Mirona Łęczyckiego odbyła się  
w dniu 31 marca 2011 roku w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego przy 
ul. 11 Listopada 4 w Bielsku Podlaskim. Obrady VI sesji rozpoczęły się  
o godzinie 1000, zakończyły o godzinie 1120.  

Sesję protokołowała Joanna Popławska.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Adam Miron Łęczycki otwierając obrady 

VI sesji stwierdził, iż zgodnie z listą obecności na 19 radnych w obradach 
uczestniczy 18 radnych, zatem są one prawomocne (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu).  

Nieobecny radny Roch Andrzej Charyton (zwolnienie lekarskie stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu).  

 
W obradach udział wzięli także:  

1. Pani Bożena Zwolińska – Skarbnik Powiatu  
2. Pani Marta Dąbrowska – Radca prawny,  
3. Pani Magdalena Leszczyńska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 

w Bielsku Podlaskim,  
4. Pani Walentyna Tokajuk – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej im. Jana 

Pawła II w Brańsku,  
5. Pani Urszula Kitlas-Bańkowska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Bielsku Podlaskim,  
6. Pani Magdalena Wesołowska – p.o. z-cy głównego księgowego SP ZOZ  

w Bielsku Podlaskim,  
7. Pan Wojciech Rutkowski – Komendant Komendy Powiatowej Policji  

w Bielsku Podlaskim,  
8. Bogdan Komarzewski – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego 

Starostwa Powiatowego,  
9. Pan Anatol Grzegorz Tymiński – Naczelnik Wydziału Oświaty i Kultury 

Starostwa Powiatowego 
(lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych, po czym zwrócił się  
z prośbą o zgłaszanie uwag i wniosków do proponowanego porządku obrad 
(porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu), który radni otrzymali 
wraz z zaproszeniem (potwierdzenie odbioru materiałów sesyjnych przez 
radnych stanowią załączniki nr 5 i 6 do protokołu).  

Wicestarosta Piotr Bożko poinformował, iż w dniu 28 marca br. do 
Starostwa wpłynęła uchwała Kolegium RIO w Białymstoku częściowo 
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kwestionująca zapisy formalne w uchwale Nr V/36/11 Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim z dnia 26 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
bielskiego na 2011 rok. Uchybienie formalne dotyczy ujęcia w planie dotacji 
udzielanych z budżetu powiatu bielskiego na 2011 r. kwoty 26.712 zł, którą  
w załączniku nr 2 zaklasyfikowano jako przelew redystrybucyjny. Zarząd 
Powiatu nie podzielając stanowiska Kolegium RIO w Białymstoku wnosi  
o podjęcie uchwały w tej sprawie. W związku z powyższym zgłosił wniosek  
o ujęcie do porządku obrad, po punkcie 22, punktu 23 o treści: „Podjęcie 
uchwały Rady Powiatu w sprawie wniesienia odwołania od uchwały Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 3 marca 2011r.,  
Nr 846/11 dotyczącej uchwały Nr V/36/11 Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
z dnia 26 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Bielskiego na 
rok 2011.”  

Radny Zdzisław Tworkowski zauważył, iż w przedłożonym radnym 
materiale prawdopodobnie nastąpił błąd. Zapisano bowiem: „Zdaniem Zarządu 
kwestionowane przez Zarząd (...), tymczasem zdaniem radnego zapis powinien 
brzmieć: „Zdaniem Zarządu kwestionowane przez Kolegium (...)”.  

Pani Bożena Zwolińska – Skarbnik Powiatu wyjaśniła, iż zapis o którym 
wspomniał radny jest prawidłowy, bowiem to Zarząd kwestionuje stanowisko 
Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

W zawiązku z brakiem kolejnych uwag Przewodniczący zamknął 
dyskusję, po czym poddał pod głosowanie wniosek o ujęcie pod pozycją nr 23  
w proponowanym porządku obrad sesji dodatkowego punktu o brzmieniu jak 
wyżej. 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 18 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 18 radnych) wprowadziła 
do porządku obrad sesji, jako punkt nr 23, nowy punkt o brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały Rady Powiatu w sprawie wniesienia odwołania od uchwały Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 3 marca 2011 r.,  
Nr 846/11 dotyczącej uchwały Nr V/36/11 Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
z dnia 26 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Bielskiego na 
rok 2011.” 

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad porządkiem obrad  
z uwzględnieniem w/w zmiany.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 18 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 18 radnych) przyjęła 
następujący porządek obrad VI sesji Rady Powiatu:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu. 
4. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Bielskiego za rok 2010. 
6. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2010 roku. 
7. Sprawozdanie Starosty Bielskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
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i Porządku Publicznego za 2010 rok. 
8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/241/06 

Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 29 czerwca 2006 r. w sprawie nadania 
Statutu Domu Pomocy Społecznej im. Jana Pawła II w Brańsku. 

9. Przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim za 
2010 rok. 

10. Informacja dyrektora SP ZOZ w Bielsku Podlaskim nt. wydzierżawianych 
pomieszczeń w budynkach stanowiących własność Powiatu Bielskiego  
i użytkowanych przez SP ZOZ.  

11. Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim za 2010 rok. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które Powiat 
Bielski przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2011 roku. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Bielskiego na 2011 rok. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Bielskiego. 

15. Informacja o stanie mienia Powiatu Bielskiego. 
16. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego. 

17. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Bielsku Podlaskim. 

18. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Bielskiego. 

19. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie, po 
umowie na czas oznaczony do 3 lat, kolejnej umowy najmu tej samej części 
nieruchomości, będącej własnością Powiatu Bielskiego, pozostającej w trwałym 
zarządzie jednostki organizacyjnej Powiatu. 

20. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie stwierdzenia nabycia przez Starostę 
Bielskiego prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2010 rok. 

21. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym 
stałej Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu  
w Bielsku Podlaskim. 

22. Zatwierdzenie Deklaracji Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Kodeksu 
etycznego radnych Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. 

23. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wniesienia odwołania od 
uchwały Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 
3 marca 2011 r., Nr 846/11 dotyczącej uchwały Nr V/36/11 Rady Powiatu  
w Bielsku Podlaskim z dnia 26 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Bielskiego na rok 2011.  

24. Interpelacje i zapytania radnych. 
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25. Sprawy różne. 
26. Zamknięcie posiedzenia.  
 
Ad. 3 

Przewodniczący poinformował, iż zgodnie z wymogami statutowymi 
protokół: Nr I/11 z obrad V sesji Rady Powiatu, która odbyła się w dniu 26 
stycznia 2011 roku był wyłożony do wglądu wraz z załącznikami  
w wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego (pok. nr 309) oraz 
był dostępny tuż przed rozpoczęciem sesji. Żadne uwagi do w/w protokołu nie 
wpłynęły. Zapytał następnie, czy radni w tej chwili chcą zgłosić pytania  
i wnioski do w/w protokołu. 

W związku z brakiem uwag do protokołu, Przewodniczący obrad zamknął 
dyskusję i zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się (w obecności 18 radnych) przyjęła 
protokół Nr I/11 z obrad V sesji Rady Powiatu z dnia 26 stycznia 2010 roku.  

 
Ad. 4 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o zabranie głosu przez Starostę.  

Głos zabrał Starosta Sławomir Jerzy Snarski, który poinformował, iż radni 
przed rozpoczęciem obrad dzisiejszej sesji otrzymali Sprawozdanie z pracy 
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Sprawozdanie stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu). Następnie przedstawił kluczowe zagadnienia będące 
przedmiotem obrad Zarządu Powiatu. Poinformował, iż w okresie od 27 
stycznia do 31 marca 2011 r. Zarząd obradował na 6 posiedzeniach. W okresie 
sprawozdawczym podjęto 31 uchwał, między innymi: 
− w sprawie przeprowadzenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań 

publicznych Powiatu Bielskiego w 2011 roku, 
− w sprawie przyjęcia Regulaminu Organizacyjnego Domu Pomocy Społecznej 

im. Jana Pawła II w Brańsku, 
− w sprawie informacji o wykonaniu budżetu Powiatu Bielskiego za IV kwartał 

2010 r.,  
− w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek organizacyjnych powiatu do 

zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym  
i w latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu 
i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy, 

− w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego SP ZOZ  
w Bielsku Podlaskim za 2010 rok, 

− w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Bielskiego 
za 2010 rok,  

− w sprawie zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2011 rok, 
 
Ponadto Zarząd Powiatu:  
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− zatwierdził bilans z wykonania budżetu za rok 2010,  
− zatwierdził plan naboru uczniów do klas pierwszych szkół prowadzonych przez 

Powiat Bielski na rok szkolny 2011/2012,  
− zatwierdził sprawozdanie z działalności Wojewódzkiego Inspektoratu 

Inspekcji Handlowej w Białymstoku za rok 2010, 
− zatwierdził i skierował do Zarządu Województwa Podlaskiego wniosek  

w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej fragmentu drogi  
Nr 1697B na odcinku od skrzyżowania z drogą krajową Nr 66 – Podbiele – 
Mokre – Knorydy – do skrzyżowania z drogą krajową Nr 19  
z jednoczesnym zakwalifikowaniem tego odcinka do kategorii drogi 
wojewódzkiej, 

− wyraził zgodę Dyrektorowi SP ZOZ w Bielsku Podlaskim na podpisanie umowy 
o dofinansowanie projektu pod nazwą „Szpital przyjazny środowisku – 
zastosowanie Odnawialnych Źródeł Energii Cieplnej” w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2007-2013,  

− rozpatrzył i przyjął materiały sesyjne oraz stanowiące przedmiot obrad komisji 
stałych Rady Powiatu zatwierdzając także projekt odpowiedzi na wniosek 
Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim przyjęty na posiedzeniu w dniu 24 marca 2011 roku.  

Wobec braku uwag do analizowanego materiału Przewodniczący zamknął 
dyskusję w tym punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się ze 
Sprawozdaniem z pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  
 
Ad. 5 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Bielskiego za rok 2010 
(Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się  
z pytaniem do Powiatowego Inspektora Sanitarnego, Pani Magdaleny 
Leszczyńskiej, czy zechciałaby wnieść uzupełnienie do przedstawionego 
materiału.  

Pani Magdalena Leszczyńska poinformowała, iż nie widzi potrzeby 
udzielenia dodatkowych wyjaśnień, odpowie na ewentualne pytania radnych.  

Przewodniczący otworzył więc dyskusję w tym punkcie. Żadnych uwag 
nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się z Informacją o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Bielskiego za rok 2010.  
 
Ad. 6 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2010 roku 
(Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się do 
radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

Żadnych uwag nie wniesiono.  
Następnie zapytał, czy Pan Komendant chciałaby uzupełnić 
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przedmiotową informację.  
Głos zabrał Pan Wojciech Rutkowski Komendant Komendy Powiatowej 

Policji w Bielsku Podlaskim, który poinformował, iż na przestrzeni ostatnich 10 
lat rok 2010 był rekordowy pod względem wyników (wskaźniki rosły tam gdzie 
powinny a gdzie trzeba malały). Zaobserwowano najbardziej korzystne wyniki 
dotyczące wypadków drogowych, ograniczania przestępczości, szczególnie 
przestępczości kryminalnej. Poinformował w tym miejscu, iż jest świadomy 
tego iż ponad 50%, w zależności od kategorii przestępstw, nie zostaje zgłaszane. 
Z uwagi na brak poważnych przestępstw w roku 2010 można powiedzieć, że 
Bielsk i okolice są oazą spokoju. Główny problem stanowi wzrost osób 
nietrzeźwych. Z kilku ostatnich działań Policji wynika także, iż środowisko 
narkomanów na naszym terenie jest dość aktywne. Policja Bielska współpracuje 
w tym zakresie zarówno z Komendą Miejską w Białymstoku, z Centralnym 
Biurem Śledczym oraz z innymi instytucjami. Dzięki temu z ubiegłym tygodniu 
miały miejsce kolejne zatrzymania. Ponadto stworzenie od 1 stycznia 2010 r. 
nowej struktury, gdzie wyznaczeni imiennie policjanci odpowiadają za czyny 
nieletnich, dało widoczne efekty w postaci sprawdzania każdego sygnału 
dotyczącego przemocy, a w konsekwencji doprowadziło do większej 
ujawnialności. Wzrosła ilość mandatów, a spadła ilość pouczeń. Kierowcy nie 
do końca się z tym zgadzają, ale ma to bezpośrednie przełożenie na 
bezpieczeństwo.  
W roku 2010 wzrosła liczba patroli. Jednak z racji bezpieczeństwa w naszym 
województwie 147 etatów policyjnych zostanie przekazanych do innych 
jednostek gdzie relatywnie policjanci są bardziej obciążeni. Dotknie to także 
KPP w Bielsku Podlaskim, która od miesiąca kwietnia br. straci 5 etatów 
policyjnych. Wzrost poziomu bezpieczeństwa cieszy, niemniej jednak ma to 
odniesienie do zmniejszenia ilości policjantów, a w konsekwencji na ilość 
patroli. Komendant zapewnił, iż podejmie działania mające na celu zapełnienie 
luki poprzez zaangażowanie do patroli, w miarę możliwości, policjantów 
niemundurowych. Ponadto niewystarczająca ilość środków na zatrudnienie 
nowych policjantów powoduje, iż są nieobsadzone wakaty.  
Komendant podziękował Radzie, Staroście, Wicestaroście za udzielenie 
wsparcia finansowego w kwocie 10 tys. zł, co pozwoliło na zakup sprzętu 
pomiarowego do pomiaru prędkości Iskra. Jest to bardzo nowoczesne, skuteczne 
urządzenie, które w sposób bezpośredni ogranicza prędkość poruszających się 
pojazdów. Są już sygnały, iż przez Bielsk Podlaski trudno jest przejechać na 
pełnej prędkości, trzeba wręcz hamować.  
Ponadto dzięki wysiłkom Komendanta, jak również wsparciu Starosty, który 
przy okazji różnych spotkań dopingował Komendanta Wojewódzkiego, zostanie 
przeznaczona kwota 1,7 mln zł na termomodernizację budynku KPP w Bielsku 
Podlaskim. Dzięki temu prawdopodobnie jeszcze w tym roku ocieplony zostanie 
dach, wykonana zostanie elewacja, jak również zrobione będą węzły sanitarne. 
Poinformował także, iż będzie zwracał się do samorządów z prośbą o wsparcie 
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dotyczące mebli, wykładziny oraz innego sprzętu. Dziękując za pomoc  
i wsparcie w minionym roku zwrócił się z prośbą o wsparcie w roku bieżącym.  

Radny Zdzisław Tworkowski odnosząc się do zmniejszenia etatów 
zaproponował na sesji w dniu dzisiejszym opracowanie i wystosowanie do 
Komendanta Wojewódzkiego rezolucji w tej sprawie. Poruszył także temat 
motocyklistów, którzy z dużą prędkością przejeżdżają przez nasze miasto.  

Komendant Pan Wojciech Rutkowski wyjaśnił, iż w sprawie zmniejszenia 
etatów na terenie województwa podlaskiego do Ministra Spraw Wewnętrznych  
i Administracji występował zarówno Wojewoda Podlaski oraz poszczególni 
posłowie. Zostało wykazane na liczbach, iż mamy najmniejsze obciążenie 
prowadzonymi postępowaniami przygotowawczymi na policjanta. Było ono 
mniejsze nawet o połowę niż w innych województwach. W związku  
z powyższym wskazano, iż ci policjanci nie są w sposób efektywny 
wykorzystani. Tym samym zmniejszenie etatów dla KPP w Bielsku Podlaskim 
mogło być jeszcze większe.  
Odnośnie motocyklistów Komendant poinformował, w najbliższym czasie 
można spodziewać się monitorowania stopnia bezpieczeństwa na drogach 
powiatu bielskiego dzięki wzbogaceniu zasobów Komendy w dwa motocykle. 
Do tego celu przeszkolono czterech policjantów. Na stronie internetowej 
Komendy jak również w prasie zademonstrowane zostaną możliwości tych 
motocykli.  

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący zamknął 
dyskusję stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się z Informacją o stanie 
porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2010 roku.  

O godzinie 1025, za zgodą Przewodniczącego obrady opuścił 
Wiceprzewodniczący Rady Bazyli Leszczyński. Od tej chwili w obradach 
uczestniczyło 17 radnych.  
 
Ad. 7 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Sprawozdanie Starosty Bielskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku Publicznego za 2010 rok (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać 
głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniem 
Starosty Bielskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego za 2010 rok.  
 
Ad. 8 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/241/06 Rady 
Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 29 czerwca 2006 r. w sprawie nadania Statutu 
Domu Pomocy Społecznej im. Jana Pawła II w Brańsku (projekt uchwały stanowi 
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załącznik nr 11 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych  
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/37/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 12 do protokołu).  
 
Ad. 9 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim za 2010 rok 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do 
radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję oraz poddał pod głosowanie rozpatrywane Sprawozdanie.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) w/w Sprawozdanie 
przyjęła.  

 
Ad. 10 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Informacja dyrektora SP ZOZ w Bielsku Podlaskim nt. wydzierżawianych 
pomieszczeń w budynkach stanowiących własność Powiatu Bielskiego  
i użytkowanych przez SP ZOZ (Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się z w/w Informacją.  
 
Ad. 11 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim za 2010 rok (Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych  
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się z w/w Sprawozdaniem.  
 
Ad. 12 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które Powiat Bielski 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
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w 2011 roku (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie.  

Radny Zdzisław Tworkowski stwierdził, iż z niepokojem obserwuje 
spadek środków przeznaczanych na ten cel. W roku ubiegłym nie wszyscy 
chętni otrzymali dofinansowanie, w tym roku jest wręcz całkowita zapaść. Czy 
jest to podyktowane tym, iż codziennie w telewizji słyszymy jak to się dobrze  
w kraju dzieje pod rządami Platformy Obywatelskiej, jak się świetnie budżet 
ma? Radny stwierdził, iż jest odwrotnie, bo pieniędzy nie ma. Odnośnie 
dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów  
w turnusach rehabilitacyjnych radny zauważył, iż nie wszyscy chętni będą 
usatysfakcjonowani, tym bardziej iż nie ma możliwości przesunięcia środków  
z dofinansowania kosztów działania warsztatów terapii zajęciowej. Zwrócił się 
zatem do Pani Dyrektor PCPR w Bielsku Podlaskim z prośbą o wyjaśnienie, czy 
możliwe jest wprowadzenie wewnętrznego regulaminu umożliwiającego 
skorzystanie z dofinansowania przez osoby tylko i wyłącznie z pierwszej grupy, 
być może z drugiej, wyłączając grupę trzecią? 

Wicestarosta Piotr Bożko zgodził się z przedmówcą, którego diagnoza  
o ilości dystrybuowanych środków przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych jest daleko niedostateczna. Rok bieżący zamyka się 
kwotą 834.418 zł, z czego 517.860 zł stanowią środki przeznaczone na 
funkcjonowanie warsztatów terapii zajęciowej. Wobec powyższego na zadania 
realizowane w poprzednich latach wydane zostanie 316.558 zł. W 2010 roku na 
te zadania wydawano ponad 480 tys. zł, w 2009 roku 685 tys. zł, a w roku 2008 
1 mln 144 tys. zł. Widząc tendencję spadkową w poprzednich latach kierowano 
pisma informujące o daleko niewystarczających środkach w stosunku do potrzeb 
osób niepełnosprawnych. Ministerstwo Pracy w odpowiedzi informowało, iż 
Fundusz dysponuje takimi środkami, taka jest metryczka naszego powiatu,  
a wszystkie powiatu otrzymują podobną, proporcjonalną dotację. Zdecydowanie 
tendencja jest bardzo zła. Nie wiadomo także jak będzie w przyszłości. 
Pojawiają się bowiem informacje o likwidacji Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i przejmowaniu tych zadań przez 
samorządy. Zasady rozdziału środków w zależności od grupy 
niepełnosprawności oraz od poziomu dochodów w rodzinie zostały ustalone. 
Staramy się środki dzielić w miarę sprawiedliwie. Odczucie mieszkańców może 
być różne ponieważ potrzeby są znacznie większe niż finansowe możliwości 
powiatu.  

Pani Urszula Kitls-Bańkowska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Bielsku Podlaskim wyjaśniła, iż Zarządzeniem Dyrektora PCPR 
ograniczono środki na dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych. Przyznawane 
będą środki osobom niepełnosprawnym, które posiadają znaczny stopień 
niepełnosprawności – wyłącznie co drugi rok, dzieciom do 16 roku życia, a także 
młodzieży i osobom uczącym się i nie pracującym do 24 roku życia oraz osobom 
dorosłym posiadającym orzeczenie o umiarkowanym stopniu niepełnosprawności ze 
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względu na choroby psychiczne lub też upośledzenie umysłowe – raz na dwa lata. 
Wysokość tych środków uzależniona jest od potrzeb niższego (turnusy 
rehabilitacyjne) i wyższego rzędu (środki ortopedyczne np. protezy nóg, rąk). Prezes 
PFRON przekazał informację, iż uzyskał zgodę Ministra Finansów oraz pozytywną 
opinię Sejmowej Komisji ds. Budżetu, co prawdopodobnie pozwoli na zwiększenie 
środków wszystkim powiatom w 2011 roku.  

Wicestarosta Piotr Bożko dodał, iż radykalnie z 400 tys. do 20 tys. zł. 
zmniejszone zostały środki na rehabilitację zawodową osób niepełnosprawnych, 
które dystrybuowane były przez Powiatowy Urząd Pracy z przeznaczeniem na staże 
dla osób niepełnosprawnych.  

W związku z brakiem kolejnych uwag Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 16 „za”,  
0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/38/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 17 do protokołu).  
 
Ad. 13 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie Powiatu Bielskiego na 
2011 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 
Przewodniczący poinformował, iż radni wraz z materiałami sesyjnymi otrzymali 
także odpowiedź Zarządu Powiatu na zapytanie Komisji (zapytanie wraz ze 
stanowiskiem Zarządu stanowi załącznik nr 19 do protokołu). Zwrócił się do 
radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

Pani Bożena Zwolińska – Skarbnik Powiatu zwróciła się z prośbą o 
uwzględnienie omyłki pisarskiej w załączniku nr 5 do rozpatrywanego projektu 
uchwały, gdzie w nagłówku wpisano: „Kwota 2009 r.” Obecnie mamy rok 2011, 
należy zatem wykreślić zapis „2009 r.” pozostawiając jedynie słowo: „Kwota”.  

Radny Anatol Wasiluk stwierdził, iż niepokoi go sprawa przebudowy  
ul. Chmielnej. Zarząd Powiatu w odpowiedzi na zapytanie Komisji Oświaty, Kultury 
i Porządku Publicznego poinformował, iż nie wpłynęło pismo potwierdzające 
zabezpieczenie w budżecie Miasta Bielsk Podlaski kwoty 290 tys. zł. Radny 
zauważył, iż jest to bardzo ważna ulica dla miasta i prace powinny być rozpoczęte. 
Poinformował także, iż był na ostatniej sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, gdzie 
radny Aleksiejuk, pełniący także funkcję dyrektor PZD, wystąpił o dofinansowanie 
tej kwoty. Po jego wypowiedzi rozpętała się burzliwa dyskusja na ten temat. Radni 
zajęli dwa stanowiska, część z nich była tzw. pro powiatowa, część broniła zdania 
Burmistrza, który początkowo usztywnił swoje stanowisko twierdząc, iż jest to 
zadanie powiatu i to powiat powinien je finansować. Później stanowisko złagodził 
informując, iż przeznaczy środki jeżeli w końcowych rozliczeniach roku 
budżetowego zostaną pieniądze. Jeden z nowych radnych miejskich stwierdził iż jest 
zdziwiony sytuacją dot. współpracy pomiędzy powiatem a miastem proponując 
jednocześnie opracowanie dokumentu, który perspektywicznie będzie określał 
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zasady współpracy między w/w jednostkami. Wobec powyższego radny zapytał, czy 
jeżeli w/w kwota nie zostanie dofinansowana z budżetu miasta Bielsk Podlaski 
przebudowa ul. Chmielnej będzie rozpoczęta?  

Starosta podzielił pogląd dot. ważności ul. Chmielnej dla mieszkańców 
miasta, jak również dla powiatu. Stan dróg, jest bardzo różny, generalnie daleko 
odbiegający od pożądanego i wymagający wielomilionowych nakładów. Pomimo 
podnoszenia sprawy utworzenia funduszu celowego na Związku Powiatów Polskich 
nie ma sprawnego, krajowego systemu finansowania dróg powiatowych. 
Rozdzielając krajową rezerwę wykonania Marszałek określił, i ż środki te zostaną 
wykorzystane na drogi regionalne. Tym samym nie przeznaczono żadnych środków 
z tej puli na drogi powiatowe i lokalne. Konwent Starostów przyjął stanowisko w tej 
sprawie, odmienne od decyzji Marszałka. W odpowiedzi Marszałek poinformował, 
iż są to pewne decyzje wynikające z analiz Unii Europejskiej. Zarząd Powiatu nie 
podzielając tego stanowiska ponownie skierował do Marszałka prośbę o podział 
rezerwy wykonania na drogi lokalne. Nie ma bowiem innego źródła finansowania 
dróg lokalnych.  
Obowiązujące przepisy określają parametry jakim odpowiadają drogi lokalne, 
powiatowe, gminne, czy wojewódzkie. Nie ma jednak siły sprawczej oraz woli 
rządzących do administracyjnego uporządkowania sieci dróg. W naszym 
województwie to powiaty mają najwięcej dróg w swoim zarządzie. Są to drogi 
prowadzące w pola, będące typowo miejskimi drogami ulice w miastach np.  
ul. Chmielna, czy ul. Szpitalna. Mając swoje główne drogi komunikujące łączące 
poszczególne miejscowości z powiatem nie jesteśmy w stanie wykonać wszystkich 
dróg powiatowych. Tymczasem przeciętnego mieszkańca nie interesuje czyja to jest 
droga, ale to czy będzie ona zrobiona czy nie. Starosta poinformował, iż 
występowano do Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski z propozycją przejęcia pewnych 
dróg typowo miejskich do miasta a z miasta przejęcie pewnych ciągów do powiatu 
np. drogi do Hryniewicz. Dokonanie zmiany kategorii dróg możliwe jest jednak po 
podjęciu wzajemnych uchwał w w/w sprawie.  
Widząc, że parametry drogi w kierunku fabryki IKEA nie będą odpowiadały 
parametrom drogi powiatowej czynione są starania zmierzające do przejęcia tej drogi 
przez Marszałka. Droga ta będzie spełniała co najmniej standard drogi 
wojewódzkiej, być może także drogi krajowej. Uzyskano deklarację o przejęciu 
drogi. Dzięki naszym zabiegom Sejmik Województwa zamierza przeznaczyć środki 
finansowe na drogę powiatową widząc że nie jest to droga o parametrach 
powiatowych. Rozmowy prowadzone są także z gminami. W przypadku drogi na 
terenie miasta to gospodarz gminy winien angażować się w jej realizację. 
Pozbawienie ul. Chmielnej kategorii drogi powiatowej oznaczać będzie 
sfinansowanie jej wykonania w całości z budżetu miasta Bielsk Podlaski. Obecnie 
proponuje się wspólne sfinansowanie prac na drodze typowo miejskiej, pomimo, iż 
administracyjnie jest to droga powiatowa. Dzięki temu w ciągu najbliższych trzech 
lat możliwe będzie wykonanie tam kanału deszczowego oraz nawierzchni  
o odpowiednich parametrach. Z uwagi na nie podjęcie ostatecznej decyzji przez 
Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski dot. dofinansowanie ul. Chmielnej zadanie 
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inwestycyjne nadal pozostaje w budżecie powiatu. Niemniej jednak kwestię 
powyższą należy przesądzić do końca kwietnia br., co pozwoli na przeprowadzenie 
procedury przetargowej oraz rozpoczęcie prac jeszcze w tym roku. Ocena stanu tej 
drogi planowana jest na miesiąc kwiecień. Starosta wyraził nadzieję na 
porozumienie w tej kluczowej sprawie. Zaznaczył także, iż to nie powiat wykonuje 
zadania z zakresu planowania przestrzennego, to Rada Miasta przesądza o tym gdzie 
zlokalizowane będzie budownictwo i jak będzie wyglądała sieć dróg. Przy  
ul. Chmielnej oraz w jej obrębie powstaje wiele domów. Burmistrz podejmował 
więc decyzje, że tego typu inwestycje powstaną i konieczne będzie zabezpieczenie 
dojazdu. Powiat nie ma na to wpływu. Należy zatem działać wspólnie, tym bardziej 
iż wspólnie zrobimy więcej.  
Starosta poinformował, iż rozumie trudności finansowe samorządów gminnych. 
Prowadząc rozmowy w zakresie dofinansowania inwestycji na drogach 
powiatowych brana jest pod uwagę także kondycja finansowa samorządu w danym 
roku i ustalana jest wysokość pomocy. Powinno się zatem szukać rozwiązań, nie 
tworząc barier, realizując przy tym nałożone zadania publiczne. Niestety, o czym 
radni doskonale wiedzą, problemem są duże, a wręcz coraz większe ograniczenia 
finansowe. Ponadto Minister Finansów wprowadza pewne obostrzenia, parametry, 
wskaźniki zadłużenia. Może się zatem okazać, iż nawet chcąc wykonać dane 
inwestycje nie będzie to możliwe, ponieważ zaciągając kredyt przekroczy się 
wskaźniki, a w konsekwencji otrzyma się negatywne stanowisko Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.  

Starosta poinformował także, iż istnieje możliwość skorzystania ze środków 
unijnych w ramach rządowego programu dotyczącego scaleń gruntów rolnych. 
Polega on na wykonaniu zadania zleconego z zakresu administracji rządowej. 
Zgodnie z interpretacją Ministra Finansów środki na sfinansowanie podatku VAT  
w odniesieniu do zadań dotyczących zagospodarowania poscaleniowego nie są 
kwalifikowalne i powinny zostać sfinansowane ze środków własnych jednostek 
samorządu terytorialnego. Tym samym na wykonujące zlecone zadanie rządowe 
jednostki samorządu terytorialnego nałożono obowiązek opłacenia podatku VAT. 
Pytanie jednak, który z samorządów podatek winien opłacić, czy powiat wykonujący 
scalenie czy gmina w gestii której leży wykonanie zadań dotyczących 
zagospodarowania poscaleniowego (np. dojazd do pól). Można byłoby się z w/w 
interpretacją zgodzić gdyby konieczność opłacenia podatku VAT wiązała się ze 
zwiększeniem dla danego samorządu środków finansowych. Starosta podzielił w 
tym miejscu wyrażony na dzisiejszej sesji pogląd radnego Tworkowskiego 
dotyczący nieudolności rządzących i bezsensowności w łataniu przez nich budżetu. 
W tym przypadku zrzuca się bowiem zadanie na samorządy chcąc jednocześnie 
wyciągnąć od nich środki, po to by później informować, iż to samorządy stanowią 
przyczynę zadłużenia państwa. Jeżeli sytuacja nie ulegnie zmianie możemy stanąć 
przed dylematem czy wziąć 10 mln kredytu, dokonać scaleń, wykonać infrastrukturę 
za 4 mln, czy zrezygnować z uwagi na brak środków na opłacenie podatku VAT.  

W związku z brakiem kolejnych uwag Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  
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Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/39/11 w przedmiotowej sprawie z uwzględnieniem omyłki 
pisarskiej w załączniku nr 5 (uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  
 
Ad. 14 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Bielskiego (projekt uchwały stanowi załącznik  
nr 21 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy 
chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/40/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 22 do protokołu).  
 
Ad. 15 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Informacja o stanie mienia Powiatu Bielskiego (Informacja stanowi załącznik nr 23 
do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać 
głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się z w/w Informacją.  
 
Ad. 16 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się z w/w Sprawozdaniem.  
 
Ad. 17 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Bielsku Podlaskim (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu) Przewodniczący poinformował, iż radni 
wraz z materiałami sesyjnymi otrzymali także autopoprawkę Zarządu Powiatu 
do w/w projektu uchwały (autopoprawka stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 
Zwrócił się następnie do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
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sprawie.  
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 

punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  
Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  

0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/41/11 w przedmiotowej sprawie z uwzględnieniem autopoprawki 
Zarządu Powiatu (uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu).  
 
Ad. 18 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Bielskiego (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 28 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych  
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/42/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 29 do protokołu).  
 
Ad. 19 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie, po 
umowie na czas oznaczony do 3 lat, kolejnej umowy najmu tej samej części 
nieruchomości, będącej własnością Powiatu Bielskiego, pozostającej w trwałym 
zarządzie jednostki organizacyjnej Powiatu (projekt uchwały stanowi załącznik  
nr 30 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy 
chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/43/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 31 do protokołu).  

O godzinie 1054, za zgodą Przewodniczącego, obrady opuścił Starosta 
Sławomir Jerzy Snarski. W obradach uczestniczyło 16 radnych.  
 
Ad. 20 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie stwierdzenia nabycia przez Starostę 
Bielskiego prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2010 rok (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu) Przewodniczący poinformował, 
iż wynagrodzenie o którym mowa w § 1 rozpatrywanego projektu uchwały 
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wynosi 11.447,93 zł. Zwrócił się następnie do radnych z pytaniem, czy chcą 
zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 16 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 16 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/44/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 33 do protokołu).  

O godzinie 1056 na obrady wrócił Starosta Sławomir Jerzy Snarski.  
W dalszej części obrad uczestniczyło 17 radnych.  
 
Ad. 21 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym stałej 
Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim (projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 16 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (radny Z. Tworkowski nie wziął udziału  
w głosowaniu) podjęła uchwałę Nr VI/45/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu).  
 
Ad. 22 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Zatwierdzenie Deklaracji Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Kodeksu etycznego 
radnych Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim (projekt deklaracji stanowi 
załącznik nr 36 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do radnych  
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt deklaracji.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) zatwierdziła 
deklarację w przedmiotowej sprawie (deklaracja stanowi załącznik nr 37 do 
protokołu).  
 
Ad. 23 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wniesienia odwołania od uchwały 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 3 marca 
2011 r., Nr 846/11 dotyczącej uchwały Nr V/36/11 Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim z dnia 26 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
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Bielskiego na rok 2011 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 15 „za”,  
0 przeciwnych i 2 wstrzymujących się (w obecności 17 radnych) podjęła 
uchwałę Nr VI/46/11 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 39 do protokołu).  
 
Ad. 24 

Przystępując do realizacji punktu – Interpelacje i zapytania 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcieliby zabrać głos  
w tym punkcie.  

Radny Józef Michałowski zauważył, iż brak środków finansowych jest 
odczuwany w każdej dziedzinie, m.in. w zakresie drogownictwa, pomocy 
osobom niepełnosprawnym. Co roku mniej środków przeznaczane jest na prace 
interwencyjne oraz na roboty publiczne. Dzięki wsparciu z w/w form 
dofinansowania możliwe było wykonanie wielu prac na terenie Gminy Brańsk, 
m.in. chodnik w Domanowie, chodnik w Chojewie i wiele innych. Ze względu 
na duże potrzeby w tym zakresie zapytał na co można liczyć w tym roku? 

Starosta poinformował, iż obecnie Fundusz Pracy stanowi wysokość 1/3 
puli środków z lat poprzednich. W związku z powyższym dokonano ograniczeń 
instrumentów rynku pracy dotyczących m.in. dofinansowania robót 
publicznych, czy prac interwencyjnych. Istnieje możliwość ubiegania się o 
środki zewnętrzne z Europejskiego Funduszu Społecznego, z tym że EFS 
wymaga efektywności na poziomie 45%. Oznacza to, że włączając ludzi w dane 
działania, po zakończeniu wparcia interwencyjnego 45% osób ma znaleźć pracę. 
Jeżeli nie spełni się w/w wymogu wszystkie środki muszą zostać zwrócone. 
Przed opracowaniem wniosku konieczne jest uzyskanie gwarancji gmin, że po 
zakończeniu robót publicznych przez 10 osób, 5 z nich zostanie zatrudnione.  
Na zwrot środków finansowych nie ma bowiem zgody Starosty, nie powinno też 
być akceptacji Rady Powiatu. Zdarzały się już takie sytuacje gdzie przed 
podpisaniem umowy przedsiębiorcy deklarowali zatrudnienie, po czym nie 
wywiązywali się ze złożonych deklaracji. Ponieważ Minister Finansów 
zablokował będący funduszem celowym Fundusz Pracy składane są 
interpelacje, stanowiska w sprawie jego uruchomienia. Jeżeli w/w stanowiska 
zostaną rozpatrzone pozytywnie istnieje szansa na uruchomienie dodatkowych 
środków i ich przeznaczenie na prace interwencyjne, roboty publiczne czy też 
staże.  

Radny Zdzisław Tworkowski poinformował, iż jest po rozmowie  
z Dyrektor Wydziału Prawnego PUW Panią Lidią Stupak. Zwrócił się zatem do 
Przewodniczącego Rady Powiatu z prośbą o przygotowanie na najbliższą sesję 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/125/08 dot. ustalania 
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zasad wypłaty i wysokości diety oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowej 
Przewodniczącemu Rady Powiatu, Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu, 
Radnym – nieetatowym członkom Zarządu Powiatu, Przewodniczącym Komisji 
i Radnym Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. Obecnie zgodnie z w/w uchwałą, 
jeżeli w ciągu miesiąca będzie przykładowo 7 sesji, bądź 7 komisji, radny, który 
nie będzie uczestniczył w trzech posiedzeniach komisji, a będzie uczestniczył  
w czterech dostanie 0 zł wynagrodzenia. Zdaniem radnego trzeba doprecyzować 
zapis uchwały tak by przy siedmiu posiedzeniach dietę dzielić na 7, co pozwoli 
przy obecności na jednym posiedzeniu otrzymać 1/7 diety. Ponadto w opinii 
radnego trzeba uaktualnić zapis dotyczący korzystania przez radnego z jazdy 
samochodem prywatnym. Przy obecnych cenach paliwa zwrot kosztów 
przejazdu w wysokości 0,25 zł/km nie pokrywa kosztu przejazdu. Radny 
Zdzisław Tworkowski zapytał także Przewodniczącego w jakich godzinach 
można dostać się do Biura Rady Powiatu? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż taka możliwość istnieje w godzinach 
urzędowania Starostwa.  

Radny Zdzisław Tworkowski zapytał zatem o przyczynę tego, iż w dniu  
2 marca br. dopiero za szóstym razem ok. godz. 1400 zastał pracownika i mógł 
załatwić swoje sprawy. Zdaniem radnego Biuro Rady winno być czynne bez 
przerw 8 godzin w ciągu dnia. Jeżeli za mało mamy pracowników, są na urlopie, 
chorują, to może należy zatrudnić jeszcze kogoś spośród osób bez pracy. 
Poinformował także, iż zwróciło się do niego kilkunastu ludzi ze skargą na 
działalność Wydziału Komunikacji. Swego czasu pobierano opłatę w wysokości 
500 zł za kartę pojazdu. Zmieniły się przepisy i okazało się, że można pobrać 
tylko 75 zł, w związku z czym 425 zł podlega zwrotowi. Okazało się, że w 
obrocie prawnym funkcjonuje wyrok Sądu Najwyższego w składzie  
7-osobowym. Na podstawie obowiązującej normy prawnej jakim jest w/w 
wyrok każdy kto się zwróci powinien obligatoryjnie otrzymać zwrot. 
Tymczasem pracownicy Wydziału Komunikacji informują o konieczności 
występowania na drogę sądową. Jak wiadomo wyrok sądu może być tylko jeden 
– bezwarunkowy zwrot. Dojdą do tego koszty sądowe, które będą obciążały 
nasz bardzo napięty budżet. Zwrócił się zatem do Starosty o zaprzestanie w/w 
praktyk i wypłacanie pobranej opłaty zgodnie z w/w wyrokiem.  

Przewodniczący Rady przypomniał radnemu o obowiązku potwierdzenia 
złożonych przez niego wniosków na piśmie.  

Starosta stwierdził, iż radny uzyska odpowiedź na w/w wnioski po 
potwierdzeniu ich na piśmie. Zgłoszone przez radnego sugestie zostaną 
przeanalizowane i ewentualnie zostanie opracowany projekt uchwały, który 
przedłożony będzie pod obrady Komisji i Rady Powiatu. Powód zamknięcia 
Biura także zostanie wyjaśniony. W przypadku zamknięcia Biura Starosta 
zaprosił radnego do sekretariatu Starostwa gdzie uzyska on pomoc  
w załatwieniu swoich spraw.  
Starosta wyjaśnił, iż Trybunał Konstytucyjny w swoim wyroku stwierdził, iż 
rozporządzenie jest niekonstytucyjne, co stanowi podstawę do jego zmiany. 
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Wyrok nie nakazuje zatem zwrotu, a wskazuje jedynie o niekonstytucyjności 
rozporządzenia. Zgodnie z przyjętym trybem, po uzyskaniu w wyniku 
przeprowadzonego postępowania nakazu płatniczego, pobrana opłata zostaje 
natychmiast zwracana. Sądy różnie podchodzą np. do firm, do osób prywatnych, 
nie zawsze nakazując zwrot w/w opłaty. Wypłata wszystkim osobom na raz 
związana byłaby z koniecznością zabezpieczenia w gotowości środków na ten 
cel w budżecie powiatu. Dla budżetu łatwiej jest jednak gdy pieniądze 
wypłacane są sukcesywnie. Tym bardziej, iż koszt postępowania wynosi 7,50 zł. 
Na jednym z ostatnich walnych zgromadzeń Związku Powiatów Polskich jako 
priorytet przyjęto doprowadzenie tej sprawy do końca, być może też 
wystąpienie z pozwem zbiorowym przeciwko skarbowi państwa. Podstawę do 
roszczeń stanowić będą wydane nakazy płatnicze.  

Wicestarosta Piotr Bożko uzupełniając wypowiedź Starosty 
poinformował, iż Wyrok Trybunału Konstytucyjnego jest z dnia 17 stycznia,  
a termin obowiązywania niekonstytucyjnego rozporządzenia został przesunięty 
do dnia 1 maja. Dano tym samym Ministrowi Infrastruktury czas na wydanie 
nowego rozporządzenia, by nie pozbawić powiatów opłaty za poniesione 
czynności. W wyroku nie wskazano też podmiotu, do którego należy roszczenie 
za nieprawnie poniesioną opłatę.  

Kolejnych interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 25 

Przystępując do realizacji punktu – Sprawy różne Przewodniczący 
zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcieliby zabrać głos w tym punkcie. 

Zabierając głos w imieniu mieszkańców Gminy Orla i gmin sąsiednich, 
korzystających z ciągu komunikacyjnego drogi Orla – Bielsk Podlaski radny 
Mirosław Bałło poinformował, iż będąca przedłużeniem w/w ciągu ul. Orlańska 
jest w tragicznym stanie, a ilość dziur stale się powiększa. Przez ostanie 8 lat 
odcinek ten był łatany, doklejany, a obecnie nie ma już do czego kleić. W tej 
chwili z w/w odcinka korzystają tysiące samochodów z całej Polski. Kilkuletnie 
starania Zarządu Powiatu o przekwalifikowanie tej ulicy na drogę powiatową 
nie uzyskały akceptacji ze strony Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. Obecnie 
zbierane są tysiące podpisów, które zostaną przedstawione na sesji Rady Miasta. 
Utworzył się także komitet, który będzie chciał za pośrednictwem mediów, po 
zebraniu podpisów, wpłynąć na zajęcie stanowiska przez Burmistrza. Wobec 
powyższego radny zaapelował do Zarządu Powiatu o wystosowanie do, 
będącego właścicielem tej drogi, Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski pisma dot. 
kompleksowej modernizacji w/w drogi.  

Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń 
majątkowych w terminie do dnia 30 kwietnia 2011 r. Stosowne pismo zostało 
dostarczone radnym wraz z materiałami sesyjnymi w dniu 18 marca 2011 r. 
(pismo stanowi załącznik nr 40 do protokołu). Następnie poinformował, iż: 
− Wojewoda Podlaski po rozpatrzeniu w postępowaniu nadzorczym uchwały 

Nr V/32/11 Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 26 stycznia 2011 r.  
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w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół  
i placówek oświatowo-wychowawczych prowadzonych przez Powiat Belski 
stwierdził nieważność § 22, § 25 pkt 2 lit. h oraz § 31 ust. 1 pkt 2 i 3 
załącznika do w/w uchwały (kopia rozstrzygnięcia nadzorczego stanowi 
załącznik nr 41 do protokołu),  

− do Starostwa Powiatowego wpłynęło pismo dotyczące XIII 
Międzynarodowych Mistrzostw Polski Radnych w Halowej Piłce Nożnej 
„5” (pismo stanowi załącznik nr 42 do protokołu),  

− zgodnie z Zarządzeniem Nr 6/11 Starosty Bielskiego z dnia 23 marca 2011 
roku istnieje możliwość otrzymywania materiałów stanowiących przedmiot 
obrad Rady Powiatu oraz Komisji Rady Powiatu zamiast dotychczasowej 
wersji papierowej wyłącznie w wersji elektronicznej. W związku  
z powyższym na sesji w dniu dzisiejszym radni otrzymali wzór wniosku, 
który po wypełnieniu należy przedłożyć pracownikowi obsługującemu Radę 
Powiatu,  

− w dniu dzisiejszym na ręce Przewodniczącego wpłynęła Uchwała  
Nr 10/48/11 Zarządu Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 29 marca 2011 
roku w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu 
Bielskiego za 2010 rok, która zostanie dostarczona radnym wraz  
z materiałami sesyjnymi na miesiąc kwiecień br. 

Kolejnych spraw różnych nie zgłoszono.  
 
Ad. 26 

Porządek obrad został w tym punkcie wyczerpany, w związku z tym 
Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 1120 zamknął posiedzenie VI sesji 
Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim.  

Na tym protokół zakończono.  
 
 
Protokołowała:       Przewodniczący Rady 
 
Joanna Popławska      Adam Miron Łęczycki  
 


